المستخلص عربي : 
     يتناول هذا البحث تقييم الخدمات التي تقدمها قصور الأفراح وصالات الفنادق لعملائها عند إقامتهم لحفلات الزفاف فيها.. وسيتم هذا التقييم باستخدام المدخل التسويقي الذي يركز على تقييم المستفيدين من هذه الخدمات ومحاولة التعرف على أرائهم وانطباعاتهم السائدة نحو مختلف العناصر المكونة لهذه الخدمة مثل (حسن التنظيم – نوعية الطعام وجودته وأسلوب تقديمه – المؤثرات الصوتية والضوئية – الآثاث – التكييف – مستوى النظافة – تجهيزات الصالة ومنصة العروسين – حسن الضيافة وتعامل العاملين والمسئولين .. الخ).
 	وعلى الرغم من الدور الحيوي الذي تؤديه هذه المؤسسات التجارية (قصور الأفراح وصالات الفنادق) وآثارها الاقتصادية والاجتماعية على الأسرة في المجتمع السعودي وعلى الرغم من تنامي الطلب بشكل مضطرد على خدمات تلك المؤسسات والمنافسة الشديدة التي تشهدها إلا أن هناك ندرة في الدراسات التي تناولت دور ( قصور وصالات الأفراح) وتقييم خدماتها وألقت الضوء على المشاكل والمعوقات التي تواجه عملائها في تعاملهم مع هذه القصور والصالات.
	ولذلك فإن هذه الدراسة تعتبر من الدراسات الهامة لأنها تمثل مساهمة علمية يمكن أن تساهم نتائجها وما تتمخض عنه من توصيات في تحسين خدمات هذه القصور والصالات وتطوير أعمالها بما يحقق المزيد من رضاء عملائها عن الخدمات المقدمة إليهم ويجعلهم أكثر قدرة على ترشيد قراراتهم عند التعامل مع هذه القصور والصالات.
وبناء علي ذلك ، يتعرض الباحث في المبحث للأبعاد الرئيسية للدراسة وهي تشمل مشكلة البحث، وأهمية وأهدافه كما تشمل البحث ومنهجيته.

Abstract: 
This paper deals with evaluation of services provided by the banquet halls and hotel rooms to its customers at their residence for weddings where .. This will be evaluation using the portal catalog, which focuses on the evaluation of the beneficiaries of these services and try to find out their opinions and impressions of the prevailing about the various components of the service (such as good organization - the quality of food, quality and style of presentation - sound effects and lights - furniture - air conditioning - hygiene - Equipment Hall platform and the couple - the hospitality and treat employees and officials, etc. ..).
 Despite the vital role played by these enterprises (banquet halls and hotel rooms) and its economic and social family in Saudi society and in spite of the growing demand steadily on the services of these institutions and the intense competition taking place but there is a dearth of studies that addressed the role of (lack of The wedding halls) and evaluate its services and highlighted the problems and constraints faced by its clients in their dealings with these palaces and halls.
Therefore, this study is one of the important studies because they represent the contribution of science can contribute to the results and produce his recommendations to improve the services of these palaces, halls and business development to achieve greater customer satisfaction with the services provided to them and makes them more able to rationalize their decisions when dealing with these deficiencies and lounges.
[bookmark: _GoBack]Based on this, being a researcher at the topic of the key dimensions of the study include a research problem, and the importance and objectives also include the research and its methodology.
